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الانحراف  الالتواء
 المعياري

 م قفاالمو المتوسط الوسيط

 1 .كيفية التعامل مع المشكلات الطفل المعاق سمعيا   يعرف 255 2 1595 1558

 2 .يستطيع الطفل المعاق سمعيا  المشاركة في الأنشطة مع الأطفال الأخرين 251 2 1594 1

 3 .يصر الطفل المعاق سمعيا  علي تحقيق النجاح في كل ما يؤكل اليه 1598 2 1554 1511-

 4 .لتنفيذ المهام المطلوبة منه المساعدةيحتاج الطفل المعاق سمعيا   256 2 1562 2591

 5 .يلعب الطفل المعاق سمعيا  مع الاطفال 158 2 1577 1577-

 6 .يتقبل الطفل المعاق سمعيا  القواعد والحدود المفروضة عليه 159 2 1556 1553-

 7 .ومشاعرهيعبر الطفل المعاق سمعيا  عن احتياجاته  251 2 1574 1

 8 .يفكر الطفل المعاق سمعيا  قبل التصرف فى اى موقف 251 2 1586 1

 9 .في حل المشكلات الأطفاليساعد الطفل المعاق سمعيا   254 2 1596 1525

 11 .يستمر الطفل المعاق سمعيا  في الممارسة 256 2 1585 2511

 11 .الأخرين يتفهم الطفل المعاق سمعيا   مشاعر 251 2 1574 1541

 12 .يدرك الطفل المعاق سمعيا  تاثير تصرفاته علي الآخرين 255 2 1566 2527

 13 .يلتزم الطفل المعاق سمعيا  بالقوانين والقواعد اثناء اللعب 159 2 1565 1514-

 14 .يقدر الطفل المعاق سمعيا  علي التركيز 251 2 1574 1

 15 .سمعيا  في انفعالاتهيتحكم الطفل المعاق  157 2 1576 1518-

 16 .يشارك الطفل المعاق سمعيا  ادواته مع الاخرين 156 2 1585 1541-

 17 .يتعاون الطفل المعاق سمعيا  مع الأطفال الأخرين 159 2 1555 1554-

 18 .يتبع الطفل المعاق سمعيا  افعال وتعليمات المعلمة 251 2 1576 1

 19 .المعاق سمعيا  اراء الأخرينيقدر الطفل  159 2 1566 1545-
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Abstract 

Standardizing the Illustrated Social Competency Scale for Hearing 

Impaired Children in Early Childhood 

Prof. Mona Ahmed Al-Azhari  

Prof. Faten Zakaria Elnamr 

Dr. Mona Sameh Abu Hashima  

Researcher / Omnia Tariq Abdel Moneim Mohamed Zayed 
The research presented by the researchers aims to codify the 

social competence scale depicted among hearing-impaired children in the 

early childhood stage. From the tribal and remote measurements on the 

group of children, the research sample, where they were selected from the 

hearing-impaired children from (Al-Amal School for the Deaf Girls), 

which is affiliated with the educational administration in Helwan and 

those enrolled in the kindergarten records inside the school, whose 

number exceeds (20) children of the second stage (Kg2). The results of 

the research were in agreement with the logic, as the scale had an 

acceptable degree of reliability and validity, as the stability reached by the 

half-retail using Alpha-Cro-Nbach (0.86). Individual formative for 

internal adhesion and use the validity of the individual assessment, which 

is an analysis of the meaning of the scale scores in the light of 

psychological concepts in order to show that its concept ranges between It 

remains on the measured behavior and it has been used from the 

conceptual or formative honesty, the internal adhesion validity, which is 

to obtain an estimate of the formative validity. negative scale. 
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